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BØ: Grunneiere 
håper kameraover-
våking av fisk skal 
forbedre Straume-
vassdraget. 

Hilde Jørgensen
hilde@blv.no

Vassdraget er usedvanlig bra 
for anadrom laksefisk, noe his-
torien har vist. I dag er det ikke 
uvanlig å få fisk opp i fire-fem 
kilo, men her som i andre bek-
ker og elver vil grunneierne 
gjøre oppvekst og levevilkårene 
for fisken bedre, i håp om å få 
bedre utnyttelse av vassdraget, 
som strekker seg fra Straume til 
Veggmoa i øst og i vest til Høg-
myran.

Det er derfor i år satt i gang 
kameraovervåking ved Teinva-
len i den østlige greinen av 
vassdraget. Neste sesong skal 

det samme gjøres i den vestlige 
delen, ved Straumelva i utgan-
gen av Langvatnet. 

Diger rugg
Sist helg da det var god vassfø-
ring, så fisken ut til å bli trigga 
til å vandre opp i elva. Bilder 
fra kamera viser stor ørret. 

– En av dem anslår jeg til mer 
én meter lang, og kanskje opp 
mot åtte-ti kilo, sier leder i 
Straumevassdraget Knut Einar 
Søberg.

– Vi startet i år 2000 med å få 
kartlagt tilstanden på fisken i 
Langvatnet. Vi tynnet ut fiske-
mengden betraktelig, og tok ut 
cirka 5.000 småfisk med garn 
og ruser. Resultatet i dag er be-
tydelig større fisk og mindre 
mengder små fisk, sier Søberg. 

Kamerautstyret er avansert 
og utviklet av Stiftelsen Ana-
drom. Videoovervåkingen skal 
hjelpe til å få oversikt over hvor 
mye fisk som går opp elva hvert 
år opp mot det som høstes av 

sportsfiskere. Utstyret vil være 
et permanent tiltak, men tas 
opp på høsten og settes ut på 
våren. 

– Straumevassdraget er blant 
topp ti i Nordland fylke på sjø-
ørret, men i dag er det bare en 
skygge av hva det kunne ha 
vært, sier Søberg.

– Med et nedbørsfelt like 
stort som Roksdalsvassdraget i 
Andøya er potensialet enormt. 
I år ble det tatt en ørret på 7,7 
kilo, og det er ikke uvanlig, sier 
han. 

Han synes det er en trygghet 
at overvåkingen gir faktabasert 
kunnskap om gytevandringen. 

– Målet er å få vassdraget til-
bake slik det var. 

For rent
Det er tenkt tiltak for generelt 
bedre oppvekstvilkår, gyteplas-
sene spesielt. 

– Vi må kartlegge hele vass-
draget og se hvor gytingen fore-
går, og der fisken går opp. En 

Filmer fisken i Straumevassdraget

STOR: Marius Andre Nygård fisket i sommer en laks på 3,7 kilo 
Straumevassdraget.  
  FOTO: Privat

KARTLEGGER: Leder i Straumevassdraget Knut Einar Søberg i 
dykkerdrakt og med ørret. 
  FOTO: Eilif Lauritsen

PÅ FILM: Stor fisk på vei. 
  FOTO: Skjermdump

I ELVA: Kameraet er installert ved Teinvalen. 
   FOTO: Børre Albrigtsen

VANN OG ELVER: Straumevassdraget er stort med elver og vann. Skjørisen til venstre, Saltvannet til høyre, bakerst til høyre er Haversvatnet. Langvatnet bakerst til venstre. 
   FOTO: Børre Albrigtsen
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Filmer fisken i Straumevassdraget
bestand av elvemusling i den 
østlige greinen av vassdraget er 
i en ekstremt dårlig forfatning, 
den har ikke formert seg siden 
slutten av 1980- tallet og er ut-
rydningstruet. Det er et dårlig 
tegn for elva. 

Det har i tidens løp vært en 
god del rensking i form av å ta 
bort busker og steiner i vass-
draget, Søberg sier at man på 
den tiden trodde det var bra for 
fisken. Det er i dag ikke tillatt å 
fjerne vegetasjon langs elver og 
bekker i et vassdrag. 

– Fisken må ha skjul som ve-
getasjon og steiner i bekken gir, 
for å skjule seg for oter og mink. 
Så vi har en del utfordringer 
der, sier Søberg. 

God innsats
Det er godt over 200 grunnei-
ere til vassdraget. Søberg me-
ner det er en positiv holdning 
til habitatsforbedrende tiltak. 
Grunneierforeningen får da 
også støtte til arbeidet, Stiftel-

sen Anadrom, tidligere Stiftel-
sen Norsk Villaksforvaltning, 
har kostet alt utstyret til kame-
raovervåkingen, og støtter også 
med 20.000 kroner.

– Det er mange som legger 
ned en frivillig innsats i dette 
arbeidet, og støtten vi har fått 
skal blant annet gå til utstyr 
som infrarød kikkert da vi vil 
styrke oppsynet av vassdraget 
til neste år. 

– Det er mye positivitet blant 
grunneierne, og det er svært in-
spirerende med kamerautsty-
ret. Nå er det kjempeviktig at 
det ikke fiskes med garn i vass-
draget, noe som jo ikke er lov, 
sier Søberg.

Skal bli ledende
Faglig leder i Stiftelsen Ana-
drom, Atle Frøysland, støtter 
arbeidet som blir gjort i Strau-
mevassdraget. Det er da også 
med i prosjektet «Nordland 
2023» (N-2023) i regi av Stiftel-
sen Anadrom. Visjonen er å bi-

dra til mer vill laksefisk (vil-
laks, sjøøret og sjørøye) i elve-
ne, målet er at Nordland i 2023 
skal være det ledende fylket i 
forvaltning av vill laksefisk i 
Norge. 

– Fra gammelt av var Strau-
mevassdraget et attraktivt 
vassdrag, der engelskmenn 
kom for å fiske, og jeg tror det 
har et stort uutnyttet potensial, 
spesielt på sjøørret, sier Frøys-
land. 

– I løpet av 14 dager vil vi leie 
inn en biolog som skal se på 
hovedvassdraget, sideelevene 
og bekkene på Straume. Det 
skal skje i nært samarbeid med 
lokale folk og grunneiere. Må-
let med dette er å få status på 
fiskeproduksjonen i dag og 
hvilke tiltak som kan settes i 
gang for å øke produksjonen, 
sier Frøysland. 

Også i Alsvåg
Han deltok på et nylig avholdt 
møte om vassdraget i Bø, også 

et i Alsvåg om Alsvågvassdra-
get. 

– Det var et utrolig positivt 
møte i Bø med et ekstremt stort 
engasjement. Vi skal hjelpe 
dem med flere ting, blant an-
net tilrettelegging for nettsalg 
av kort og fiskeoppsyn.

Alsvågvassdraget i Øksnes 
har tatt i bruk samme utstyr for 
videoovervåking av vassdraget 
som Straumevassdraget. Også 
der er det mye fisk, og man øn-
sker sterkt å forbedre forvalt-
ningen av det vassdraget også. 

– Vi har den erfaringen fra 
andre vassdrag at det er mer 
fisk i elvene enn vi trodde før vi 
satte opp kamera, sier Frøys-
land. 

Ekstremt viktig
– Ved kameraovervåking er det 
den anadrome fisken, altså den 
ville laksefisken, som blir re-
gistrert. Innlandsfisk får man 
ikke telt, og i disse to vassdra-
gene er det sikkert altfor mye 

av innlandsfisk, slik det er i 99 
prosent av vannene i Norge. 
Akkurat det har vi gående en 
diskusjon om, sier Frøysland. 

Han mener at kameraovervå-
king er ekstremt viktig, fordi 
man uten det tar fisk ut i blin-
de, noe som er langt fra opti-
malt. 

– Det vi nå får til er å oppret-
te en balanse mellom anadrom 
fisk som kommer inn i vassdra-
get og det som tas ut via fis-
king. Dette er med på å sikre en 
god gytebestand, som vil gi 
mer vill laksefisk i vassdraget. 
Utstyret vi bruker er en pilot vi 
har utviklet, og gjør at vi etter 
hvert kan få et stort volum av 
kameraovervåking i vassdrag i 
Nordland, og stålkontroll på 
anadrom laksefisk.

VANN OG ELVER: Straumevassdraget er stort med elver og vann. Skjørisen til venstre, Saltvannet til høyre, bakerst til høyre er Haversvatnet. Langvatnet bakerst til venstre. 
   FOTO: Børre Albrigtsen


